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  NNaa  úúvvoodd  ……   
 

 
       Vážení čtenáři, po delší odmlce vám předkládáme jarní číslo zpravodaje na zpří-

jemnění končícího zimního období. Letos v zimních měsících jsme se dočkali i trochu sněhu. 
O to víc se určitě všichni těšíte na nadcházející jaro. Dočtete se co všechno má městys Březno 
naplánováno k realizaci. Přejeme Vám příjemné prožití jarních měsíců 

              

                                                                                                                   Redakční rada  

 

 

 

 

 

 

Vážení občané,  

 

jistě můžu mluvit i za vás, že jarní měsíce, které se rychlé blíží a patří k těm nejkrás-
nějším v roce. Můžeme se určitě těšit na krásné slunečné dny, i když nás může ještě překva-
pit sněhová nadílka.  

V loňském roce se konaly komunální volby a bylo zvoleno nové zastupitelstvo dle 
přání voličů. 

Velice si vážím toho, že jsem po třetí obhájila post starostky a p. Zbyněk Valenta post 
místostarosty.  

Vedení obce je tedy beze změny a můžeme pokračovat v dobře započaté práci.  

Čeká nás v tomto novém volebním období spousta práce, ale práce velice zajímavé a 
pro Březno a Dolánky důležité. V prosinci 2018 byl ukončen společný projekt Městyse Březno 
a Středočeského kraje – Rekonstrukce komunikace II/280 – průtah Březnem.  

Chci Vám občanům poděkovat za trpělivost a pochopení při omezení dopravy 
z důvodu stavby.  

Na tento projekt na jaře letošního roku navážeme projektem vlastním Revitalizací 
náměstí ve Březně I. etapou. 

V rámci rozpočtu na rok 2019 byly schváleny finanční prostředky na tuto akci ve výši 
cca 15.000.000 Kč.  

Bude řešen prostor před budovou České pošty, zastávky na obou stranách silnice, vy-
buduje se parkoviště na zelené ploše. Prostor zelené plochy bude osazen mobiliářem – lavič-
kami, koši, pítkem, označením autobusových zastávek. Dále bude nově vybudována komuni-
kace kolem budovy pohostinství. 

Nedílnou součástí jsou i terénní úpravy a výstavba zeleně. Osobně se na konkrétní vý-
sledek několika roční přípravy Revitalizace náměstí těším.  

SSlloovvoo  ssttaarroossttkkyy  
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Asi víte, že je již kapacita ČOV Březno – Židněves zcela naplněna a nelze připojit další 
jeden RD. 

Vlastník kanalizace Městys Březno byl úspěšný v žádosti o dotaci z SFŽP (EU fondy) a 
od 2/2019 již započala výstavba Rozšíření a intenzifikace ČOV Březno – Židněves. Stavbu rea-
lizuje EKOSYSTEM s.r.o., Praha. 

Stavba bude probíhat za plném provozu současné ČOV. Konec stavby se předpokládá 
na podzim 2020. 

Seznámila jsem Vás pouze s těmi projekty, které jsou v realizační části. Připravujeme 
samozřejmě další, např. Chodník směrem NT, vybudování Víceúčelové haly, vybudování ví-
ceúčelového hřiště a vybudování nové Požární zbrojnice.  

Závěrem Vám chci popřát příjemné jarní dny a pozvat Vás na tradiční obecní akci Ma-
sopustní průvod a masopustní program v sokolovně ve Březně. Přijďte s dětmi s maskou do 
průvodu, pochutnat si na zabíjačkových i jiných dobrotách a trochu se pobavit. Děti se mo-
hou těšit na soutěže a my všichni ostatní na představení Březenského divadla: soud 
s medvědem. Masky budou samozřejmě vyhodnoceny a odměněny. 

  

 

 

           Barbora Adamcová 
                        starostka městyse 

 

 

 

 

 

 

 O  rekonstrukci krajské komunikace II/280 a navazující realizace Revitalizace náměstí 
ve Březně jsme již psali v minulém čísle Březenského zpravodaje. Přesto jsme se rozhodli, tím 
že je to velmi závažný a rozsáhlý projekt Vás znovu seznámit s připraveným projektem.  

 V nejbližších dnech začne firma H-INTES s.r.o. vzešlá z výběrového řízení provádět 
vlastní revitalizaci náměstí v Březně. Začínat se bude 1 etapou a stavba nového parkoviště 
pro 12 osobních aut + 1 místo pro postižené. Vznikne zde i retenční nádrž pro zachycení deš-
ťové vody z prostoru parkoviště s pozvolným vsakováním. U autobusového zálivu vznikne 
velká prosklená zastávka, která bude dominantou tohoto prostoru. Všechny revitalizované 
prostory budou dlážděny přírodním kamenem. Pokračovat bude celý prostor před poštou, 
kde budou velké terénní úpravy.  Navazovat od přechodu u zdravotního střediska bude nový 
chodník až k menší zastávce kostela.  

 Opravy se dočká i silnice podél hospody navazující na již vzniklou odbočku z hlavní 
silnice. 

 Všechny prostory budou osazeny novým mobiliářem. 

 Prosíme všechny občany o zvýšenou opatrnost při provádění revitalizace náměstí. 

IInnffoorrmmaaccee  zz  ÚÚřřaadduu  mměěssttyyssee  BBřřeezznnoo  
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      Zbyněk Valenta – místostarosta 
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Usnesení zastupitelstva ze dne 23.1.2019 – zápis č. 1/2019 
 
 

ZM 1/01/2019 – Ověřovatelé zápisu: Ing. Pavel Stránský, p. Josef Bejr. 
Zastupitelstvo schválilo 13 přítomnými hlasy. Zdrželi hlasování 2 členové. 
ZM 1/02/2019 – Schvaluje kalkulaci ceny stočného od 1.1.2019 na 44.50,-Kč/m3 s DPH pro                
spotřebitele. Zastupitelstvo schválilo všemi přítomnými hlasy. 
ZM 1/03/2019 – Schvaluje vzorkovaný materiál a mobiliáře pro revitalizaci náměstí ve Březně 
viz příloha zápisu. Zastupitelstvo schválilo všemi přítomnými hlasy. 
ZM 1/04/2019 – Schvaluje uzavřít Smlouvu  č. Z_S14_12_8120067790 s ČEZ Distribucí a.s. na 
přeložku vedení NN  z důvodu  stavby Chodníku na Novou Telib. Zastupitelstvo schválilo 
všemi přítomnými hlasy. 
ZM 1/05/2019 – Schvaluje  žádost o dotaci z Havarijního programu Ministerstva kultury  na 
Restaurátorský záměr II.etapy sochy  sv. Floriána. Zastupitelstvo schválilo všemi přítomnými 
hlasy. 
ZM 1/06/2019 – Schvaluje Dodatek č.1 k nájemní smlouvě (zahrádky)ze dne 26.4.2013 na 
pozemek 130/4 v k.ú. Březno u Mladé Boleslavi. Zastupitelstvo schválilo všemi přítomnými 
hlasy. 
ZM 1/07/2019 – Schvaluje uzavřít Smlouvu o smlouvě budoucí o zřízení věcného břemene a 
dohodu o umístění stavby  č. IV-12-6023064/VB/1 s ČEZ Distribucí a.s. - přípojka NN pro   
novostavbu Požární zbrojnice na pozemku par.č.52 v k.ú. Březno u MB. Jednorázová náhrada 
1.000,-Kč. Zastupitelstvo schválilo všemi přítomnými hlasy. 
ZM 1/08/2019 – Schvaluje ujednání smluvních stran v souvislosti s uzavřenou smlouvou o 
spolupráci s Obcí Židněves, poskytnutí zálohy 2 .500.000,-Kč včt. DPH na stavbu „Rozšíření a 
intenzifikace ČOV Březno – Židněves. Zastupitelstvo schválilo všemi přítomnými hlasy. 
ZM 1/09/2019 – Schvaluje zahájení realizace stavby „Rozšíření a intenzifikace ČOV Březno -                                
Židněves. Termín únor 2019. Zastupitelstvo schválilo všemi přítomnými hlasy. 
ZM 1/10/2019 - Rozpočet na rok 2019 schválen jako schodkový – odvětvové členění 
Příjmy ve výši ………………………………….….  2.500.000,-Kč 
Výdaje ve výši………………………………….... 11.819.934,-Kč 
Zvýšení financování z minulých let o …..11.035.071,-Kč 
Financování je z finančních prostředků minulých let. 
Zastupitelstvo schválilo všemi přítomnými hlasy. 
 
 
 
 

     Zbyněk Valenta – místostarosta 

 

ZZaasseeddáánníí  zzaassttuuppiitteellssttvvaa  
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MMaatteeřřsskkáá  šškkoollaa  BBřřeezznnoo  

  

 

 

 

 

     Rozsvícení vánočního stromu na náměstí. 
 

         V neděli 2. prosince se na náměstí ve Březně rozzářil Vánoční strom, který je 
opravdu krásně ozdobený a září všemi mystickými barvami Vánoc. 

Akce byla opět jedna z velmi vydařených, i přes nepřízeň počasí, která kazila celkovou  
adventní atmosféru. Všichni, kdo se aktivně na akci podíleli zaslouží obrovskou pochvalu za 
přípravu všeho, co akci obohacovalo. 

Nikoho neodradilo protivné děšťové počasí. Výborně zahřál skvělý svařák i velmi dob-
ré řízky, které jistě daly mnoho práce s přípravou, i mnoho dalšího.  

Děti ze ZŠ i MŠ krásně zazpívaly.  

Velký dík patří Mažoretkám, podpoře Obecního úřadu Městyse Březno, SDH Březno a 
Mysliveckého sdružení Březno, příjemným programem obohatily děti z Mateřské a Základní 
školy Březno. Proběhlo i velké překvapení pro místní děti, kde se vzali, tu se vzali čerti a veš-
keré děti se velkým křikem rozprchly na všechny strany, jenže čertům nešlo o zlobivé děti, 
ale o zlobivé dospělé….. kdo byl, Lucifera slyšel …..                                                                            

 

 

             Zdenka Nečesaná dipl. um., DiS 

 

 

 

 

 

 

Když se blíží Vánoce, poletují vločky.  

Když se peče cukroví pro děti i kočky.  

Když se všichni sejdou doma, nevytáhnou paty,  

přišel zase po roce večer štědrý, zlatý.  

Držíme se za ruce a zpíváme tiše.  

Koledy jsou písničky z vánočního plyše.  

Ustelou nám ke spánku, stromek lesem voní.  

Do snu tisíc zvonečků všem lidem zvonek zvoní. 

 

 

RRoozzssvvíícceenníí  vváánnooččnnííhhoo  ssttrroommuu  vvee  BBřřeezznněě  
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V neděli děti ze třídy Žabičky zavolaly: Ježíšku, rozsviť stromeček. A tak začala u nás 
ve Březně první adventní neděle. Děti pod vedením paní učitelky Pavlíny Smutné a Jitky 
Mullerové zatančily na píseň Dády Patrasové Bílý slon taneček a zarecitovaly vánoční básnič-
ku z úvodu mého článku.  

Zimu v naší školce jsme vítali se Svatomartinským týdnem. Děti se dozvěděly příběh o 
svatém Martinovi, naučily se básničky, písničky, seznámily se s pranostikami, vyrobily lampi-
onky a upekly svatomartinské rohlíčky. 

A bylo také čertování v naší školce. Tak to do naší školky přišli Mikuláš, anděl a čerti 
(byly to převlečené děti ze základní školy, ale to nikomu neříkejte.) Děti jim zarecitovaly, za-
zpívaly, možná se i trochu bály, ale protože máme ve školce samé hodně děti, tak dostaly od 
Mikuláše a andílků balíček se sladkostmi. Naší mateřskou školkou zněly koledy a vánočně 
jsme vyzdobily školku, pekly vánočního cukroví, vyráběly vánoční přáníčka, zdobily vánoční 
stromeček a těšily se na setkání s rodiči na vánoční besídce a také přišel Ježíšek s dárky. 

Při této příležitosti, bych ráda poděkovala všem rodičům, kteří nám svěřují své děti za 
pomoc při úklidu naší školní zahrady. Rodiče nám vypleli záhony, zasypali je kůrou, hrabali 
trávník, prořezali keře, položili dlaždice u domečku na hračky, zametli chodníky po rekon-
strukci, provedli údržbu kol a koloběžek a tak odvedli kus dobré práce.  

Děkujeme.  

Vážení rodiče, milé děti a vážení občané městyse Březno, celý kolektiv mateřské školy 
vám přeje krásné prožití nadcházejícího jara. 

 

 

Bc. Jitka Müllerová – vedoucí učitelka MŠ 

 

 

 

 

 

 

Vážení rodiče a prarodiče, všichni spoluobčané, milí 
žáci. 

 

Rok 2018 vystřídal rok nový, rok 2019. Máme před sebou pomyslných 350 dnů roz-
prostřených do čtyř ročních období. Můžeme si užívat dlouhých zimních večerů u praskající-
ho krbu, můžeme se těšit na prodlužující se dny, jarní sluníčko a přírodu nově se odívající do 
zeleného hávu s bohatými různobarevnými květy. Rozpálené letní dny nám zase určitě po-
skytnou zaslouženou dovolenou s poznáváním, odpočinkem a načerpáním nové energie. 
V následném podzimním čase, kdy příroda použije tu nejbohatší škálu barev od zlaté přes 
hnědou až k rudé, opět vystřídá chlad, zima, mráz, nové těšení se na Vánoce včetně každo-
ročně se opakující naděje, že krajinu zasype sníh a my zažijeme po dlouhém čase bílé Váno-
ce, jak je známe z obrázků pana Lady.  

Dovolte mi právě v tento čas malé zamyšlení, úvahu, reakci na zkušenosti každoden-
ního života i přání. 

ZZáákkllaaddnníí  šškkoollaa  BBřřeezznnoo  
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Když nám v životě něco vadí, máme tři možnosti.  

Zaprvé to změnit. V praxi to znamená vyjít z komfortní zóny, udělat změnu, převzít za 
to zodpovědnost, podstoupit riziko, že to třeba nevyjde, že se nám ti druzí vysmějí a na dru-
hou stranu najít si ty, kteří do změny půjdou s námi, ty, na něž se můžeme spolehnout i ve 
chvíli, kdy to třeba nevyjde, nepodaří se to. 

Zadruhé to prostě přijmout takové, jaké to je, a naučit se to mít časem rád. 
V opačném případě nás totiž jinak čeká cesta nechuti, nespokojenosti a nespolupráce, zmizí 
smysl, zmizí i vize. Další cesta už bude jen časem, kdy nevíme kam jdeme, proč jdeme a zů-
stane jen přežívání a nadávání. 

Třetí možnost je jednoduše tak zvaně „sbalit si tzv. svůj uzlík“ a jít o kus dál, jít jinam, 
kde znovu najdeme smysl života, dokážeme využít to, co umíme, co nás baví, v nejhorším 
případě jít tam, kde po nás nikdo nic nechce, když sami dávat nechceme. 

Proč jsem se rozepsala zrovna na toto téma? Kam konkrétně směřují mé myšlenky a 
úvahy v obecné rovině? K jedné úplně obyčejné věci. 

Kromě toho, že jsem žena, máma, profesně pedagog, jsem také občan vesnice, kde se 
většinou lidé vzájemně znají, často – pravidelně i náhodně – se potkávají a měli by mít k sobě 
tak nějak blíž (míněno ve srovnání s městem a životem ve městě). Proto by mělo být na den-
ním pořádku či samozřejmostí používání dvou neobyčejně obyčejných slov........“dobrý den“. 
Stojím si však za tvrzením podloženým každodenní zkušeností, že tato dvě slovíčka se 
z našeho všedního života vytrácejí. Málo je používají děti v mateřské škole, nejsou vlastní 
žákům školy a pramálo zaznívají z úst dospělých. Denně potkávám  dnes již o hodně mladší 
rodiče našich dětí a žáků než jsem já, „potkáme se i očima“, a  ……   nic. Míjíme se zcela mlč-
ky. Nic nezazní. Vytratila se slušnost a postrádám i tzv. „výchovu vlastním příkladem“. Zapo-
mínáte, že jste, jsme svým dětem příkladem každý den, každou chvíli, každičký okamžik. Děti 
jsou jak „opičky“, napodobují, kopírují naprosto vše, tj. mimo jiné naše  chování, ať už správ-
né nebo nesprávné. Takže když rodič nepozdraví, proč by zdravilo ono? Když máma, táta 
naopak pozdraví, má vzor, má důvod k přemýšlení, může příště napodobit.  

Tato situace mě trápí již několik let. Už když jsem potkávala rodiče na schodech 
v mateřské škole na středisku, denně, tváří v tvář, nevycházela jsem z údivu, že se míjíme jak 
ryby - tedy pokud jsem já nepozdravila jako první a tím je nepřímo „nedonutila“ alespoň 
k odpovědi. Žijeme v jedné vesnici, vzděláváme a vychováváme děti, budoucnost této země. 
Byla jsem vychovávána v duchu rčení – slušnost je pozdravit, povinnost je odpovědět, zdrav 
starší, známé, opětuj pozdrav odpovědí a pokud můžeš i úsměvem, ten tě nic nestojí a dru-
hého potěší. Pokud je mi známo, pravidla, že mladší zdraví staršího, muž  ženu, podřízený 
nadřízeného jako první stále platí, tedy mezi slušnými lidmi. A pokud ne, pak už nejsme sluš-
ní, nemáme lidské soucítění, nevážíme si nikoho a ničeho a jsme jen namyšlené samolibé 
bytosti s nosem vysoko v oblacích! 

Promiňte mi má slova, pokud jsem se vás nějak dotkla. Nemám v úmyslu vychovávat 
dospělé, protože ti by už měli vědět, co se sluší a patří. Mám v úmyslu vychovávat jen děti či 
žáky, protože to mi přísluší, to snad trochu umím a moc vás prosím, pomozte mi v tom. Po-
můžete tím jim i sobě, nám všem. A ještě malá poznámka: upřímně a hluboce se omlouvám 
těm, kterým je vyslovení pozdravu odjakživa přirozené a kteří běžně zdraví. Rozhodně jsem 
se jich nijak nechtěla dotknout a „hodit je tak zvaně do jednoho pytle“ s protipólem. Děkuji 
za pochopení.  
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ať jste zdraví vy i vaši blízcí, 
ať vám čas plyne pomalu, když bude dobře a rychle, když bude hůř,  
ať se vám všem daří a problémy se vám vyhýbají velkými oblouky, 
ať vás koření života - humor provází každý den, každý okamžik, na každém místě a 

v každičké situaci. 
 

 

            Dana Bělohlávková, ředitelka ZŠ 

 

 

 

 

 

 
Masopust – případně také například šibřinky nebo fašank - je třídenní lidový svátek, 

oblíbený především na vesnicích. V poslední době už ale jeho oslavy probíhají i ve městech. 
Základem Masopustu jsou průvody masek, všeobecné veselí, taneční zábavy a dobré jídlo, 
velmi často tradiční zabíjačka. Po masopustu přichází Popeleční středa, kterou začíná čtyřice-
tidenní půst před Velikonocemi. Masopustní dny Masopustní veselí je rozděleno do několika 
dní, v každém by se měly dodržovat původní tradice. Těch je poměrně hodně, některé byly 
dodržovány v různých krajích a oblastech stejně, jiné byly typicky místní. Tučný čtvrtek Tučný 
čtvrtek je dnem, kdy se má hodně jíst a pít, abychom měli po celý rok dostatek síly. Jídlo má 
podle tradic být mastné a zapíjí se pivem. K obědu by se měla servírovat vepřová pečeně s 
knedlíky a zelím. Významnou českou tradicí byla zabíjačka. Masopustní sobota Sobota byla 
ve znamení příprav na večerní Ostatkovou zábavu, které se také říkalo Pochování basy. Mimo 
dobrého jídla a piva, tance a tomboly se především na venkovské zábavě humornou formou 
probíralo vše podstatné, co se na vsi za uplynulý rok stalo. Masopustní neděle V minulosti 
byly nezbytnou součástí masopustní neděle smažené koblihy. Na návsích a náměstích hráli 
muzikanti a zvali na taneční zábavu. Nikde nechyběly ani další tradiční jídla, jako například 
klobásky, ovar, jitrnice, jelítka…vše se zapíjelo samozřejmě pivem. Masopustní pondělí V 
pondělí se v minulosti konal takzvaný „mužovský bál“. Na něj směli jen ženatí muži a vdané 
ženy. Sedláci selky při tanci vyhazovali vysoko, aby se na poli urodilo vysoké obilí. Všude se 
opět hodně jedlo a pilo. Masopustní úterý Masopustní úterý bylo v minulosti svátečním 
dnem, který byl ve znamení všeobecného veselí a maškarního průvodu. Oblíbenou tradicí 
bylo vodění někoho v masce medvěda od domu k domu a tanec s ním. K masopustnímu úte-
rý patří i mnoho dalších tradic – nesmělo se třeba věšet na půdě prádlo, protože by se pře-
množily blechy, nebo se slepicím sypalo zrní do kruhu z řetězu, aby nezabloudily a nesnášely 
vejce někde jinde, ženy také nesměly sít, aby slepice dobře nesly… V úterý končilo veselé 
masopustní období a následující Popeleční středou začínalo období čtyřicetidenního půstu. 
Od úterý už se také podle tradice nemá až do květnového stavění májky tancovat… 

                     
 

               Zdenka Nečesaná dipl. um., DiS 

 

 

MMaassooppuussttnníí  rreejj  mmaasseekk  
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Na samém počátku 20. století se opět opravovala klenba kostela. V roce 1902 byla 

beze zbytku rozebrána klenba nad hlavním vchodem a opět sestavena, zaklenuta a omítnuta. 
Klenba lodi kostela se potýkala se statickými problémy již od počátků samotné stavby. 
V témže roce 1902 byla rozebrána i klenba v západní části stavby, která je i do současnosti 
silně poškozená. 

O tři roky později si vyžádala větší stavební zásah i střecha. Pod dozorem stavitele An-
tonína Křížka z Kosmonos. 

Řemeslníci postupně celou střechu rozebrali a nad přístavky vyzdvihli nové krovy a 
zakryli novou krytinou. V interiéru byla důkladněji opravena omítka, nahrazena částečně 
novou. 

Vyšlapaná cihelná dlažba byla pokryta betonem. V kostele bylo roku 1908 zaplaceno 
za drobnější truhlářské a sklenářské práce. 

Válečná léta se výrazným způsobem neprojevila na stavu kostela. 

Po válečné rekvizici byly pouze roku 1916 odebrány dva zvony z věže. Jeden z roku 
1660 „umíráček“, druhý z roku 1585 „klimpálek“. 

Od roku 1906 prováděl pokrývač Josef Beneš z Dlouhé Vsi přeložení taškových střech 
všech budov velkostatku, při čemž bylo samozřejmě pamatováno i na zámeckou budovu, kde 
se Beneš zavázal provádět také průběžnou údržbu, což bylo prováděno včetně drobnějších 
oprav ještě v roce 1913.  

Významným bodem v historii zámku byl pak rok 1919, kdy nastává pozemková refor-
ma a zámeckému panství tak odpadají přilehlé dvory a obce. 

Z roku 1920 se dochoval zápis o úpravě zámeckého bytu „vrátného“ v přízemí vrátni-
ce, což v té době prováděla významná boleslavská firma Václava Zahrádky za rozpočtovou 
sumu 15000 korun. Do prací byly zahrnuty: vybourání starého kotle, probourání dveří 80/185 
cm, ve zdi silné 80 cm, probourání okna 85/140 ve zdi 75 cm silné, zazdění dveří 95/180 cm  
ve zdi 80 cm silné, s úpravou na okno95/70, když původní dveře vedly již do zbořeného, sou-
sedního Úředního domu, vytvořeny byly nové podlahy, celkem potaženo180 cm čtverečních 
omítek, opraven kachlový „sporák“ a přidána i železná kamna. 

Po smrti Marie Hohenlohe- Kounicové v lednu roku 1918, zdědila část jejího jmění 
sestra Eleonora, provdaná hraběnka Andrássy, zatímco březenský velkostatek vlastní děti po 
své matce Marii. 

Zámek pak s většinou pozemků jako substituční vlastnictví nejstarší syn Albrecht Egon 
princ Hohenlohe (nar.1877), ten však byl již v této době choromyslný a pobýval v Praze 
v sanatoriu v Bubenči, zatímco jeho majetek spravovali jako opatrovníci Dr. Mojmír Lepař a 
mladší bratr Alexandr. Na zdejším zámku bydlela na počátku 20tých let také Albrechtova 
manželka Štěpánka, rozená hraběnka “ z Rummerskirchen“, s níž se usiloval choromyslný 
velkostatkář rozvést. Ve stížnosti z dubna 1920 tato Štěpánka uváděla, že „do listopadu 1919 
dostávala od opatrovníků měsíční apanáž 3400 korun, příspěvek na výživu 2400 korun a na 
ošacení 1000 korun, kromě toho užívala na březenském zámku společný byt, k němuž měla 
ještě jeden hostinský pokoj ve 2. patře, dále dvě kuchyně, plody ze „zeleninové zahrady“ a 

HHiissttoorriicckkéé  ookkéénnkkoo  BBřřeezznnaa  
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topné dříví. Od uvedeného data, poté co odmítla souhlasit s rozvodem, jí snížili apanáž na 
pouhých 1200 korun, princ Alexander jí zabral onen hostinský pokoj a jednu kuchyni, rovněž 
jí byla odpírána zelenina a dříví. Žádala současně o podíl na správě manželova majetku, který 
prý obnášel 8-10 milionů korun. 

Pokračování příště! 

 

                 Zdenka Nečesaná dipl. um., DiS 

 

 

 

 

Vždy na první adventní neděli se v našem městysu Březno koná rozsvícení vánočního 
stromu. 

Tato tradice je již po deváté předvánočním setkáním, které je navštěvováno občany 
ve velkém počtu. 

Slavnost zahájila v půl šesté večer naše paní starostka Barbora Adamcová. Poté svým 
hezkým vystoupením potěšily děti z MŠ a ZŠ. Že se to podařilo, byla zásluha jejich učitelek, 
které této přípravě věnují velké úsilí. Dík i poděkování patří našim čertům, kteří se jako kaž-
doročně postarali o perfektně připravený program. Ke každému setkání patří občerstvení. A 
tak my, Mažoretky, každoročně připravujeme řízečky, sekanou od myslivců, asijské závitky, 
čaj, svařák, grog a různé vánoční cukroví, vánočky, štrůdly. Poděkování patří všem ženám ze 
Března , které se připojily a pomohly  s pečením a vším, co bylo potřeba. Bylo nás celkem 26. 
Je nám líto, že se nepřipojily ze strany BB.  

Velké poděkování patří hasičskému sboru, který pravidelně pomáhá již 9 let. Chlapi 
moc děkujeme. Velký dík patří panu Jiřímu Pavelkovi, který ochotně pomohl při stavění stanů 
a výzdobě. Paní hostinské Zdeně Krouské za propůjčení kuchyně, mysliveckému sdružení za 
sekanou, panu místostarostovi Zbyňku Valentovi za techniku a samozřejmě vedení městyse 
Března za podporu. 

To, co stále vnímáme při přípravách těchto akcí, jsou narušené mezilidské vztahy. 
Myslíme si, že tato setkání by měla občany stmelovat, měli bychom si vycházet vstříc, proda-
vačky by se na nás měly více usmívat, prohodit pár slov a být na sebe milí. 

Jsou i někteří lidé, kteří nepodají pomocnou ruku, třeba i radní, ale jen kritizují. Oce-
ňujeme, když jsou všichni vstřícní, přátelští a přidají se, když je třeba a také si s nimi popoví-
dají třeba u toho stromečku, ale i u piva v hospůdce nebo v naší útulné cukrárně. 

I když nebylo příznivé počasí a náměstí procházelo rekonstrukcí, věříme, že si všichni 
mile a přátelsky užili toho vánočního setkání a nasáli tu správnou vánoční atmosféru. 

Přejeme Vám všem hodně zdraví, štěstí, spokojenosti, rodinné pohody a těšíme se na 
příští jubilejní desáté výročí rozsvícení vánočního stromu v roce 2019. 

     

          Za kolektiv Mažoretek 
             Květa Knotková 

MMaažžoorreettkkyy  
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Vánoční setkání seniorů. 
 

V sobotu 15.12.2018 se od 14.hod. uskutečnilo pro bývalé zaměstnance Škoda Auto, 
okrsek Březno – Dolní Bousov„Vánoční setkání seniorů“v sokolovně ve Březně. Pozvání přijali 
starostka Městyse Březno, paní Barbora Adamcová a místostarosta Zbyněk Valenta , před-
sedkyně KD Škoda Auto paní Eva Řeháková, jednatelka KD paní Květa Marešová a na-
še„Mažoretky“Květa Knotková a Eva Netušilová. 

Toto setkání seniorů je zde již tradicí a je velmi oblíbené. Stoly opět zdobily chlebíčky 
a tak jako vždy vánoční cukroví, které napekly naše seniorky ze Března, Sukorad a z Husí Lho-
ty.Výborné preclíčky dorazily dokonce až z D.Bousova. Letošní rok jsme oslavili již 10.výročí, 
kdy jsem tento okrsek“převzala“do svých rukou a proto jsem si moc přála, aby toto setkání 
bylo bohaté na kulturní zážitky. A podařilo se.  

VVáánnooččnníí  sseettkkáánníí  sseenniioorrůů  
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Vystoupily nám zde dětičky z březeňské MŠ a ZŠ, pod vedením svých učitelek. Zazněly 
tu básničky, tanečky a dokonce tu vystoupil i taneční kroužek při ZŠ Březno, kde nám děti 
pod vedením své paní učitelky předvedly základní kroky k moderním tancům.Všechna vy-
stoupení byla velmi krásná a dojemná, nestydím se říci, že i slzičky v očích některých seniorů 
se zaleskly. Kulturní vložku zakončilo námi všemi oblíbené Březeňské divadlo, které nám za-
hrálo scénku“Tři veteráni“. 

Dovolte mi nyní, abych poděkovala všem hostům, kteří přijali naše pozvání, paní ředi-
telce Daně Bělohoubkové, že dokázala zajistit vystoupení našich nejmenších, všem učitel-
kám, které dokázaly se svými dětmi v tak krátké době nacvičit svá krásná vystoupení. Ne-
smím zapomenout ani na naše skvělé divadelníky, kteří byli opět úžasní, místostarostovi pa-
nu Zbyňku Valentovi, za pomoc s ozvučením a hudební produkcí a Mažoretkám, za pomoc a 
za sponzorský dar, všemi oblíbený“svařák“.  

Dle ohlasů mohu říci, že se nám“Vánoční setkání“vydařilo a mě nezbývá, než po-
přát„všem mým, dříve narozeným“a všem lidem dobré vůle“hodně zdraví, štěstí, lásky a 
pevného zdraví v r. 2019.“  

 

 

     Anna Kojzarová důvěrnice okrsku Březno – D.Bousov 
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Program rozvoje venkova i pro drobné podnikatele mimo oblast zemědělství  
 

Program rozvoje venkova je veřejností často vnímán jako program určený pouze pro 
zemědělce a příbuzné obory. Méně známá je skutečnost, že obsahuje i dotační opatření 
s názvem „Podpora investic na založení nebo rozvoj nezemědělských činností“, které je 
určené také živnostníkům a malým firmám v obcích a malých městech, jejichž činnost se ze-
mědělství vůbec netýká. 

 
Finanční prostředky z této dotace jsou poskytovány na investiční výdeje: 

- stavební obnova (přestavba, modernizace, statické zabezpečení) či nová výstavba provozovny  

- pořízení strojů, technologií a dalšího vybavení pro nezemědělskou činnost 

- doplňkové výdaje projektu (např. úprava povrchů, výstavba parkovacích stání, výsadba do-

provodné zeleně) 

- nákup nemovitostí 

Dotace je poskytována zpravidla ve výši 45 % z pořizovací ceny. 
 
V minulém roce byly z tohoto opatření podpořeny velmi různorodé podnikatelské ak-

tivity jako například cukrářská a pekařská výroba, výstavba jezdecké haly, vybudování zimní 
zahrady v kavárně, nákupy rentgenu pro veterinární praxi, dodávky či zmrzlinového stoje. 
Bylo také financováno vybavení pro penziony, architektonické ateliéry, fotografická studia a 
mnoho dalších provozoven. 

 

Dotaci lze čerpat výhradně prostřednictvím místně příslušné místní akční skupiny 
(zkráceně MAS), v případě městyse Březno a jeho okolí je to MAS Boleslavsko se sídlem 
v Bakově na Jizerou. Zájemci mohou využít ke konzultacím svých projektových záměrů či pří-
pravě žádostí o dotaci bezplatné poradenství, které místní akční skupina poskytuje. 

 
Nejbližší příležitost pro podání žádostí o dotaci bude v březnu tohoto roku, kdy MAS 

Boleslavsko plánuje vyhlášení výzvy pro podávání žádostí o dotací z Programu rozvoje ven-
kova v opatření Podpora podnikání na venkově. 

 

MMaass  --  BBoolleessllaavvsskkoo  
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Kromě výše zmíněné výzvy bude MAS Boleslavsko v únoru tohoto roku v Programu 
rozvoje venkova vyhlašovat také výzvu na Rozvoj a modernizaci zemědělských podniků. 

 
Bližší informace a odpovědi na své dotazy můžete získat na info@mas-boleslavsko.cz 

nebo telefonním čísle 702 097 109, případně na webových stránkách www.mas-
boleslavsko.cz.  

 
 
 
Ing. Věra Marečková 
projektová manažerka  
MAS Boleslavsko 
 

  
 
 
 
 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Březenský zpravodaj: periodický tisk vydávaný 4x ročně v počtu 70 výtisků, cena: 18 Kč 
číslo výtisku 1, ročník 18, datum vydání 10.3. 2019, místo vydání Březno 

registrováno pod rejstříkem: MK ČR E 10410 
vydavatel: Úřad městyse Březno, 294 06 Březno 13, IČO: 00237574 

kontakt: telefon: 326399180, fax: 326399180, e-mail: brezno@seznam.cz, www.brezno.cz 
příspěvky do zpravodaje: zpravodaj.brezno@seznam.cz 
redakční rada: komise pro občanské a sociální záležitosti 

 příprava: Zbyněk Valenta 
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Masopustní průvod zahájíme od budovy obecního úřadu. 
 Pokračovat bude po své plánované trase (viz mapka), včetně několika zastavení  

na občerstvení. Ukončení bude tradičně v sokolovně. Děti se mohou těšit na soutěže 
a ostatní na soud s medvědem. 

V průvodu bude znít hudba. 
 Jídlo a pití bude! 

Děti v masce se mohou těšit na pěknou odměnu.   
Soutěž o nejlepší dospělou masku.  

Vyhlášení soutěží a cen proběhne v naší sokolovně. 

   Zamaskovaní získají bonus. 

DDDůůůllleeežžžiiitttééé   sssiii   sss   ssseeebbbooouuu   nnneeezzzaaapppooommmeeennnooouuuttt   mmmaaassskkkuuu,,,   dddooobbbrrrooouuu   nnnááálllaaaddduuu   aaa   nnnůůůšššiii   nnnááápppaaadddůůů   


